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گروه علمی و آموزشــی- یک 
ســال و نیم اخیر با تلخی های زیادی 
همــراه بود؛ چرا که خیلی از خانواده ها 
به دلیل شــیوع کرونا عزیزان خود را از 
دســت داده و داغدار شدند و به همین 
دلیل فضای شادی از جامعه روز به روز 
کمرنگ تر شد و بیشــتر مردم در انزوا 
فرو رفتند و به همین علت این بیماری 

مشکلات زیادی به وجود آورد.
یکی از مهم ترین معضلات شیوع 

ایــن ویروس در جامعه تغییر شــیوه 
آموزش های حضوری به مجازی بود 
که همین فضای الکترونیکی توانست 
جایگزین خوبی در دوران کرونا برای 
پیشبرد اهداف دانشگاهی و جلوگیری 
از عقب ماندن دانشــجویان از درس و 

کتاب شود.
هــم اکنون با گذشــت ۳ ترم از 
آموزش هــای مجازی ایــن ویروس 
همچنــان با موج هــای جدیدی خود 
را در جامعه نمایان می ســازد و همین 
عامل باعث شــده تا دانشگاه ها نتوانند 
هیچ تصمیم اساســی و کاربردی برای 

بازگشایی حضوری دانشگاه ها بگیرند 
و به همین ترتیب دانشجویان را مجدد 

در فضای کلاس دور هم جمع کنند.
یکــی از مهم تریــن شــرط و 
شروط هایی که باعث می شود تا جامعه 
دانشگاهی دوباره به صورت چهره به 
چهره با یک دیر تبادل کنند و از نظرات 
یک دیگر اســتفاده کنند این است که 
حتما واکسیناسیون شوند، اما تا کنون 
هیچ کدام از دانشجویان وزارت علوم 

برای تزریق واکســن پیامکی دریافت 
نکــرده اند و تنها شــمار محدودی از 
دانشجویان وزارت بهداشت واکسینه 
شــده اند، امــا وزارت بهداشــت و 
وزارت علــوم با همکاری یک دیگر و 
به صورت مداوم در تلاش هستند تا با 
ارائه سیاست های راهگشا به بازگشایی 

دانشگاه ها از مهر ۱۴۰۰ اقدام کنند.
طی مصاحبه اخیر با مســئولان 
وزارت بهداشــت، حریرچی معاون 
وزیر بهداشــت معتقد اســت که ابتدا 
معلمــان و اســتادان و بیماران خاص 
واکسینه می شــوند و سپس نوبت به 

دانشجویان می رســد و در ادامه زالی، 
فرمانده ســتاد مقابله با کرونای استان 
تهران هم گفته اســت که دانشجویان 
تحصیــلات تکمیلی یعنی ارشــد و 
دکتری در اولویت واکسیناسیون کرونا 
هستند و ســپس نوبت به دانشجویان 
کارشناسی و کاردانی می رسد، درضمن 
ترم های بالاتر مقاطع کارشناسی نسبت 
به سایر دانشجویان این دوره در اولویت 

واکسیناسیون قرار خواهند گرفت.

طبق بررســی های وزارت علوم 
و گزارش هایــی کــه از دانشــگاه ها 
دریافت کرده اند به این نتیجه رســیده 
اند که بیشــتر دانشجویان و استادان از 
آموزش های مجازی راضی بوده اند و 
در مقابل برخی هم به علت مواجه شدن 
با مشکلاتی مانند: اختلال در اینترنت، 
قطعی برق و ... رضایت چندانی از این 
فضا نداشته اند و کلاس های حضوری 
را برای ادامــه آموزش ها ترجیح داده 
اند و دانشــگاه هایی هم بــوده اند که 
برای حضوری شدن آموزش ها اعلام 

آمادگی کرده اند.

به همین علــت در این گزارش 
با چند تن از مســئولان دانشــگاهی 
مصاحبــه ای انجام داده تــا از آمادگی 
آن ها برای حضوری شــدن آموزش ها 

از مهر ۱۴۰۰ آگاه شود.
دانشجویان نو ورود ۱۴۰۰ 

در مهر مجازی آموزش می بینند
علی خاکی صدیق معاون آموزشی 
وزارت علوم، تحقیقــات و فناوری، 
درباره اســتفاده مجدد از آموزش های 
مجــازی در زمــان حضوری شــدن 
دانشــگاه ها اظهار کرد: برنامه وزارت 
علوم این است که در صورت حضوری 
شدن دانشگاه ها حتما از آموزش های 

مجازی استفاده شود.
او افزود: با توجه به کسب تجربه 
پرهزینه آمــوزش عالی از کلاس های 
مجازی، حتی اگر به شرایط کاملا سفید 
بازگردیم و هیچ تهدیدی در خصوص 
ویروس کرونا وجود نداشــته باشــد، 
مجدد آموزش های آنلاین را اســتفاده 
خواهیم کرد و این کار در دستورالعمل 

وزارت علوم حتما نوشته می شود.
خاکی صدیــق تصریــح کرد: 
اولویت ما آموزش حضوری و ترکیبی 
است، به این معنا که حتما باید آموزش 
الکترونیکی جــزو برنامه های اصلی 
دانشــگاه های کشــور قرار بگیرد و از 
پتانسیل های آن استفاده شود و در یک 
نظام نامه تصویب شده اصول این کار 
تدوین شده و به دانشگاه ها ارسال کرده 

ایم.
معاون آموزشــی وزارت علوم، 
تحقیقــات و فناوری ادامه داد: در نظام 
نامه آموزش الکترونیکی دانشگاه های 
کشور را بر اســاس رتبه بندی تقسیم 
بندی کرده ایم. دانشــگاه های رتبه ۱ تا 
۲۰ و ۲۱ تا ۵۰ که ۵۰ دانشگاه اول کشور 
هســتند که بر اساس رتبه بندی ۱۴۰۰ 
اختیاراتــی را به دانشــگاه ها در میزان 
استفاده از آموزش الکترونیکی خواهیم 
داد، یعنی همه دانشــگاه ها می توانند 
استفاده کنند، اما میزان و کاربرد استفاده 
از آن ها در آموزش بســتگی به جایگاه 

دانشگاه در سطح کشور دارد.
خاکی صدیق با بیان اینکه در حال 
انجام رتبه بنــدی به صورت جداگانه 
برای هر کدام از دانشــگاه های کشور 
هستیم، تاکید کرد: این موضوع تعیین 
می کند که هر دانشگاه برای استفاده از 
آموزش مجازی تا چه اندازه ســرمایه 
گذاری کرده است و تا چه میزان توانسته 
نظر مخاطبان خود را جلب کند؛ چرا که 
وزارت علوم در این زمینه از دانشگاه ها 
نظر سنجی کرده و به این ترتیب بعد از 
گذشت یک سال از آموزش های آنلاین 

دانشجویان و استادان دانشگاه های برتر 
از کلاس های مجــازی با درصد های 

متفاوت اظهار رضایت کرده اند.
برخــی  نارضایتــی 
از  اســتفاده  در  دانشــجویان 

کلاس های مجازی
او گفت: برخی از دانشــجویان 
هم به شدت در استفاده از کلاس های 
مجازی معترض هستند و فکر می کنند 
که امکانات کافی در اختیارشــان قرار 
نگرفته اســت که ایــن موضوع قطعا 
در ارزیابی دانشــگاه ها خود را نشــان 
می دهــد تا آن هــا میزان اســتفاده از 
آموزش های آنلاین را دریابند.معاون 
آموزشــی وزارت علــوم، تحقیقات 
و فنــاوری اضافه کرد: دانشــجویان 
تحصیلات تکمیلــی برای حضور در 
دانشــگاه ها در اولویت ما هســتند و 
همچنین دانشــجویان کارشناسی که 
در سال های اخیر هستند باید نسبت به 

سایر دانشجویان کارشناسی به صورت 
حضوری آمــوزش ببیننــد.او با بیان 
اینکه دانشجویان کارشناسی که برای 
گذراندن دروس عملی نیاز به حضور 
در دانشگاه دارند، باید به دانشگاه بیایند، 
تاکید کرد: ممکن است شرایط پاندمی 
کرونا و واکسیناســیون دانشجویان تا 
مهر تغییر یابد، اما بر اســاس اطلاعات 
کنونی که در دست داریم، باید گفت که 
به احتمال زیاد دانشجویان نو ورودی 
۱۴۰۰ در تــرم اول مجــازی آموزش 
می بینند و شــاید نتواننــد به صورت 
حضوری در دانشــگاه حاضر شوند و 
بــه این ترتیب وزارت علوم از ترم دوم 
۱۴۰۰ برای حضور آن ها در دانشــگاه 

تصمیم گیری خواهد کرد.
خاکی صدیق بیان کرد: اگر شرایط 
کشور از نظر ویروس کرونا بهبود یابد 
و به تولید انبوه واکسن کرونا دست پیدا 
کنیم حتما دانشجویان ورودی ۱۴۰۰ را 
به صورت حضوری آموزش خواهیم 
داد. همچنین باید تلاش کنیم که در ترم 
آتی امتحانات پایــان ترم را حضوری 

برگزار کنیم.
ادامه داشــتن رعایت شیوه 
نامه های بهداشــتی با واکسینه 

شدن تمامی دانشجویان
فرهــاد یــزدان دوســت رئیس 

دانشــگاه صنعتی خواجه نصیرالدین 
طوسی در گفت و گو با خبرنگار حوزه 
دانشــگاهی، درباره حضوری شــدن 
آموزش ها از مهــر اظهار کرد: از منظر 
علمی روی پدیده همه گیری ویروس 
کرونا تحقیقات زیادی صورت گرفته 

است.
او افــزود: دانشــگاه خواجــه 
نصیرالدین طوســی در زمینه مدیریت 
منابع آبی و منابع طبیعی ســرآمد بوده 

و فعالیت های زیادی انجام داده است.
یزدان دوســت تصریح کرد: در 
بحث تاب آوری که به صورت جهانی 
زیاد اســتفاده می شــود باید گفت که 
معمــولا هنگام دریافت خســارت یا 
بحران، انتظار این نیســت که بشود به 
گونه ای با آن برخورد کرد تا همه چیز را 
به شرایط اولیه برگرداند، بلکه آن چیزی 
که تاب آوری نام گذاری شــده خیلی 
اطلاق به وجه مقاومــت ندارد، بلکه 

اطلاق به وجه سازگاری دارد.
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوســی ادامــه داد: تاب 
آوری به گونه ای تعریف می شــود که 
در نتیجه بتوانیم به ســطحی از کارآیی 
بعدی برگردیم که قابل قبول باشــد و 
توانمندی های افراد و جامعه و محیط 

را معرفی کند.
او گفــت: وقتــی در مباحــث 
اقتصــادی با بحــران مالــی رو به رو 
می شویم فضای تاب آوری ما فضایی 
است که سیستم به کارایی بر می گردد، 
ولی دقیقا سیستم قبلی نیست، همچنین 
در شــرایط بحران هــای طبیعی مانند 
سیلاب و خشکسالی هم شرایط همین 
اســت؛ بنابراین ویروس کرونا از نظر 
علمی یک موضوع تاب آوری اســت 
و بــه عبارتی باید از شــوک های اولیه 
ویروس کرونا که زندگی خیلی از افراد 
را تباه کرد تا نگرانی های بعدی ناشی از 
این بیماری، به سمت فضای تاب آوری 

در حرکت باشیم.
یزدان دوست با بیان اینکه فضای 
تــاب آور برای دانشــگاه ها در محیط 
علمی یک تعریف مســجل کار شده 
و عملیاتی نیســت، تاکید کرد: مراکز 
آموزشی، مدارس و خیلی از مکان های 
علمی دیگر که فضــای اینگونه دارند 

با تولید واکسیناســیون امید بیشتری 
 به بازگشــایی حضوری دانشــگاه ها 

دارند.
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوســی تاکیــد کرد: اگر 
فرض کنیــم که بعد از پدیــده کرونا 
تمامی آموزش ها یا شرایط همانند قبل 
از این پدیده خواهد شــد، باید بگویم 
در اینصورت همان نگاه اشتباهی است 
که در نگاه مقاومتی خواهیم داشت. در 
یک سیســتم تاب آور که باید تنظیم و 
طراحی شود همه پارامتر ها مانند: فضای 
واکسیناسیون، میزان کارایی، مدتی که 
برای مــا اطمینان حداکثری می آورد و 
در نتیجه ظرفیت های ســاخته شده از 
بعد کرونا مانند: روی آوردن به فضای 
مجازی به علت شوک اولیه با یک دیگر 
به صورت بهم پیوســته در نظر گرفته 

می شود.
یزدان دوست گفت: در صورتی 

کــه ۵۰ درصــد آموزش ها حضوری 
شوند یا مجازی در این اینصورت میزان 
آن ها مشخص نیســت که دارای کدام 
شرایط وزنی، قامتی، طولی، موضوعی 
و محتوایی باشد؛ بنابراین تصمیم گیری 
روی این موضوع قطعا جای کار دارد و 
در دانشگاه بر اساس تجربه های کسب 
شده فکر می کنیم که یک پارامتر اصلی 
برای حضور دانشجویان در دانشگاه ها 

بحث واکسن است.
شــاید نتوانیــم تمامــی 

دانشجویان را واکسینه کنیم
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوســی ادامه داد: وزارت 
بهداشت برای واکسیناسیون دانشجویان 
حتی در رشــته های متناظر غیر بالینی 
یک قدم رو به جلو است و اگر بتوانیم 
امکانات اختصاص داده شده از سوی 
دولــت را در فضای دانشــگاهی بکار 
بگیریم، طبیعتا تمامی قشر دانشجویی 
در سطح کشــور را شاید نتوانیم برای 
دریافت واکسن پوشش دهیم؛ بنابراین 
باید با گامی این موضوع را شروع کنیم 

تا تاب آوری ملحوظ شود.
یزدان دوست گفت: گفتنی است 
که بعد از شــوک اولیه ویروس کرونا 
به ســمت تاب آوری ورود پیدا کرده 
ایــم، برای مثــال در این زمینه حضور 

دانشــجویان دکتری را در دانشگاه ها 
به خصوص خوابگاه هــا و کارگاه ها 
و آزمایشــگاه ها فراهم کــرده ایم تا به 
اینصورت از آموزش های خود عقب 
نماننــد و در ادامــه از تابســتان ۹۹ به 
حضور دانشــجویان ارشد برای انجام 

فعالیت های خود اقدام کردیم.
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوسی تاکید کرد: هم اکنون 
بسیاری از دانشجویان در خوابگاه های 
دانشگاه مستقر هستند و دانشکده ها با 
رعایت تمامی شیوه نامه های بهداشتی 
به پذیرش حضوری دانشجویان اقدام 
کــرده اند و از آن جایی که هنوز توفیق 
زیــارت دانشــجویان ورودی ۹۹ را 
نداشته ایم؛ بنابراین در گام بعدی برای 
حضور این دانشــجویان در دانشگاه 

برنامه ریزی خواهیم کرد.
او افــزود: خیلی از دانشــجویان 
کارشناســی به خصوص ترم بالایی ها 
در دوران همه گیری کرونا به ما کمک 
کردند و دانشجویان ورودی امسال هم 
از طریق بستر مجازی آموزش می بینند 
و در زمان مناسب تر واکسینه می شوند 
تا بتوانیم به شرایط مطلوبی در این زمینه 

دست یابیم.
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوسی تاکید کرد: حتی اگر 
واکسیناسیون تمامی دانشجویان هم به 
صورت کامل انجام نشــود، باید گفت 
که فضای فعلی با حضور دانشجویان 
در دانشــگاه می تواند مشکلات ما را تا 

حدودی مرتفع خواهد کرد.
یزدان دوســت گفت: بازگشایی 
دانشــگاه ها اعتبار مفهومی صحیحی 
ندارد؛ چرا که دانشگاه ها تعطیل نشده 
بودنــد، بلکه تنها نــوع آموزش های 
خود را تغییر داده بودند؛ بنابراین برای 
آموزش هــای حضــوری از مهر ماه 

آمادگی کامل داریم.
رئیس دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین طوسی بیان کرد: حتی بعد 
از واکسیناســیون تمامی دانشجویان 
باز هم شــیوه نامه های بهداشتی را در 
خوابگاه ها و فضای کلاس و آزمایشگاه 

و ... رعایت خواهیم کرد.
حال که دانشگاه ها آمادگی خود 
را از حضوری شــدن آموزش ها اعلام 
کرده اند و مشــتاقانه چشم به راه قدم 
زدن دانشجویان در فضای دانشگاهی 
هستند تا دوباره کلاس های دانشجویی 
با حضور شــاگردان پر جنب و جوش 
جان بگیــرد، باید ببینیم که مهر ۱۴۰۰ 
دوباره دانشــگاه و دانشــجو را به یک 
دیگر می رســاند و کلاس ها حضوری 

می شود، یا خیر.

ویروس ناخوانده ای که دانشگاه ها را به تعطیلی کشاند؛

دانشجویان از مهر منتظر برگزاری 
حضوری کلاس ها باشند؟

همزمان با واکسیناسیون مردم علیه کرونا، وزارت علوم و بهداشت با همکاری تدابیری برای بازگشایی
 دانشگاه ها از مهر اندیشیده اند.
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یزدان دوست با بیان اینکه فضای تاب آور برای دانشگاه ها در محیط علمی یک تعریف مسجل کار 
شده و عملیاتی نیست، تاکید کرد: مراکز آموزشی، مدارس و خیلی از مکان های علمی دیگر که فضای 
اینگونه دارند با تولید واکسیناســیون امید بیشتری به بازگشــایی حضوری دانشگاه ها دارند.

 گفتنــی اســت که بعد از شــوک اولیه ویروس کرونا به ســمت تاب آوری ورود پیــدا کرده ایم، 
بــرای مثال در این زمینه حضور دانشــجویان دکتری را در دانشــگاه ها به خصوص خوابگاه ها 
و کارگاه هــا و آزمایشــگاه ها فراهم کرده ایم تا به اینصــورت از آموزش های خود عقب نمانند و 
در ادامه از تابســتان ۹۹ به حضور دانشجویان ارشــد برای انجام فعالیت های خود اقدام کردیم.

گروه علمی و آموزشی-محققان 
می گویند، یــک قطب نمای کوانتومی 
کوچک در چشــمان پرندگان وجود 
دارد که جهت ها را به آنها نشان می دهد.

آیا تــا به حال فکــر کرده اید که 
پرندگان چگونــه در مهاجرت فصلی 
راه خود را پیدا می کنند؟ آنها می توانند 
این کار را هر ســال انجــام دهند، چرا 
که توانایی تشخیص میدان مغناطیسی 
زمین را دارند.اکنون دانشمندان با یک 
مطالعــه جدید یک قدم به شناســایی 
چگونگی دقیق انجام این کار توســط 
پرندگان نزدیک شده اند و باور کنیم یا 
نه، به نظر می رســد این کار به مکانیک 
کوانتومی مربوط می شــود که جادوی 
خود را درســت در چشمان پرندگان 
انجام می دهد.گروهی از دانشمندان در 
حال جمع آوری شــواهدی بودند که 
نشان می داد حس مغناطیسی پرندگان 
مهاجر بر اساس "کریپتوکروم-۴"، یک 
پروتئین حســاس به نور در چشم آنها 
اســت. این پروتئین مانند یک حسگر 
مغناطیســی عمل می کند و یک جهت 
خاص را با فرآیندهای شیمیایی که بسته 
به جهت میدان مغناطیسی زمین مقادیر 
متغیــری از مولکول های جدید تولید 
می کند، به پرنده نشــان می دهد. پس از 
این واکنش ها، نورون های پرنده به این 
مولکول ها واکنش می دهند تا پرنده تغییر 

جهت دهد. اکنون توضیح داده شــده 
اســت، دانشمندان توانستند با مشاهده 
چگونگی واکنش "کریپتوکروم-۴" به 
میدان های مغناطیســی در آزمایشگاه، 
گامی در جهت تأیید این نظریه بردارند.

از آنجا که مطالعه روی پرندگان واقعی 
هنــوز از نظر فنی امکانپذیر نیســت، 
دانشمندان به جای مطالعه پروتئین های 
گرفته شده از پرندگان واقعی، خودشان 
"کریپتوکــروم-۴" را ایجــاد کردند و 
واکنش های شــیمیایی این پروتئین را 
در یــک لوله آزمایش و در معرض یک 
میدان مغناطیســی ۱۰۰ برابر قوی تر از 

میدان مغناطیسی زمین، بررسی کردند.
هنگامی که آنهــا این پروتئین در 
گونه های مختلف پرندگان را مقایســه 
کردند، دریافتند که "کریپتوکروم-۴" 
در پرنده ســینه ســرخ مهاجر اروپایی 
نسبت به "کریپتوکروم-۴" موجود در 
بــدن پرندگان غیرمهاجر به میدان های 
مغناطیســی حســاس تر است.علاوه 
بــر ایــن، یافته های آنها نشــان داد که 
"کریپتوکروم-۴" ممکن است فعالیت 
نورون را از طریق واکنش های شیمیایی 
تحریک کند، بنابرایــن محققان برای 
درک بهتــر این فرآینــد، واکنش های 
شیمیایی "کریپتوکروم-۴" را بر روی 
رایانه شبیه سازی کردند. با این واکنش ها 
که ساختار و محتوای پروتئین را تغییر 

می دهند و شامل حرکت الکترون های 
منفرد اســت، مکانیک کوانتومی وارد 
بازی می شود. نور در این واکنش ها به این 
پروتئین که از زنجیره ای از مولکول های 
تاخورده در خود تشــکیل شده است، 
برخورد کرده و تغییر شــکل می دهد. 
این تغییر شــکل باعث پرش الکترون 
در بعضــی از قســمت های زنجیره از 
یــک پیوند به پیوند دیگر می شــود و 
در نتیجــه یک جفــت مولکول ایجاد 
می شــود. هر دوی این ترکیبات حاوی 
تعداد غیرعادی از الکترون هایی هستند 
که باهم جفت می شــوند و دو الکترون 
را جفت نشــده باقی می گذارند. سپس 
دو الکترون جفت نشده در هر مولکول 
خودشان یک دوتایی و جفت تشکیل 
می دهند و چرخش های کوانتومی آنها 
جهات مختلف را نشان می دهد. سپس 

چرخش های دو الکترون در حدود یک 
میلیون بار در ثانیه شروع به نوسان می کند 
و مدت زمانی که الکترون ها به صورت 
همسو یا غیر همسو می گذرانند به جهت 
میدان مغناطیسی بستگی دارد. بنابراین 
واکنش عصبی پرنــده به جهت میدان 
مغناطیسی بســتگی دارد و این امکان 
وجود دارد که این مکانیسم به پرندگان 
اجازه دهد میدان های مغناطیسی را درک 

کرده و طبق آنها حرکت کنند.
پروفسور "هنریک موریتسن" از 
دانشــگاه "اولدنبرگ" آلمان گفت: ما 
فکر می کنیم این نتایج بسیار مهم هستند، 
زیرا برای اولین بار نشان می دهند که یک 
مولکول در دســتگاه بینایی یک پرنده 
مهاجر نسبت به میدان های مغناطیسی 
حساس است. تیم تحقیقاتی وی بخشی 

از این مطالعه را انجام داده است.

گروه علمی و آموزشی- طراحی 
جدید سو فوجیموتو معمار ژاپنی شبیه 
به آبنمایی اســت که در واقع با پایه های 
فلزی در هوا معلق شــده است."ســو 
فوجیموتو" معمار برجسته ژاپنی پس 
از برگزاری مســابقه ای برای طراحی 
یک برج خاص در شــنژن، منطقه ای از 
چین که اخیراً تحولات عظیم شهری و 
معماری را تجربه کرده است، یک برج 
شــناور بزرگ طراحی کرد.هرچند که 
داوران این مسابقه جایزه نخست را به 
این طرح اعطا نکردند، اما در عوض این 
طراحی توانست مقام دوم کسب کند.

هدف "فوجیموتو" از طراحی این برج، 
پاسخ به این سوال که برج ها در قرن ۲۱ به 
چه شکلی درخواهند آمد، است و اینکه 

چگونه یک برج می تواند مانند برج ایفل 
جلب توجه کند.این برج ۲۶۸ متر طول 
دارد و از ۹۹ قطعه جداگانه تشکیل شده 
است که در قسمت بالایی با یک صفحه 
افقی به هم متصل می شوند و پایه های آن 
هرچه به سمت زمین می آیند، کم عرض 
می شوند و به تدریج محو می شوند و این 
تصور را ایجاد می کنند که صفحه افقی 
برج در هوا شناور است.این برج به طور 
همزمــان یک برج واحد و مجموعه ای 
از برج ها است که نماد "آینده جوامع در 
عصر تنوع" اســت.این برج به گونه ای 
طراحی شــده است که بیشتر از فولاد، 
الیاف کربن، طناب کولار و بتن ساخته 
شــده و دارای یــک سیســتم خرپای 
فولادی در محیطی با کابل های کششی 

از جنس کولار است که تعادل هسته ها را 
حفظ می کند.یک هسته متمرکز به عنوان 
پایه ای برای کل برج عمل می کند که با 
کابل های کششی دور خود که شبیه آب 
روان به پایین ســرازیر شده اند، در کنار 
هم نگه داشته می شوند.عرشه بالای این 

برج برای نمایشگاه ها مورد استفاده قرار 
می گیرد و بازدیدکنندگان و مردم محلی 
به عنوان یک مرکــز اجتماعی جذاب 
می توانند منظره های زیبایی از شــهر و 
خلیج را از ارتفاع ۲۶۸ متری مشــاهده 

کنند.

وجود »قطب نمای کوانتومی« در چشم پرندگان مهاجر

طراحی برج آسمانی معلق در چین


